
Zasedání předsednictva ASO – 10. června 2010 
 
 
Předsednictvo ASO na svém červnovém zasedání projednalo následující body: 
 

a) Výsledky voleb do Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR. Z diskuse o 
výsledcích voleb a dosavadních následných povolebních jednáních 
vyplynul jednoznačný závěr, že zaměstnance obecně, a tím také odbory, 
čeká složité období. 
Členové předsednictva se shodli v záměru, aby se v budoucnu odbory 
soustředily hlavně na jednání o zákoníku práce, který vytváří základ 
pracovněprávních vztahů včetně úlohy odborů v nich, a na kolektivní 
vyjednávání, při kterých by měly být v centru pozornosti zejména mzdy a 
BOZP. 

 
b) Předseda ASO Bohumír Dufek informoval předsednictvo ASO o jednání 

79. Předsednictva RHSD ČR, které se konalo dne 13. května 2010 a o 
zasedání 84. Plenární schůze RHSD ČR, konaného dne 3. června 2010. 
Nejdůležitějšími body jednání bylo projednání materiálů: 
- Krátkodobá opatření pro východiska z krize a řešení jejích důsledků, 
- Vize českého zemědělství po roce 2010, 
- Národní cíle stanovené na základě hlavních cílů Strategie „Evropa 

2020“. 
K informaci byly předloženy materiály: 
- Analýza vývoje příjmů a výdajů domácností ČR v roce 2009 a 

predikce na další období, 
- Analýza vývoje zaměstnanosti a nezaměstnanosti v roce 2009, 
- Informace o ročním působení zákona o nemocenském pojištění. 
Na závěr jednání bylo přijato Společné prohlášení sociálních partnerů, ve 
kterém zástupci zaměstnavatelů (Svaz průmyslu a dopravy ČR a 
Konfederace zaměstnavatelských a podnikatelských svazů ČR) a zástupci 
zaměstnanců (Českomoravská konfederace odborových svazů a Asociace 
samostatných odborů) vyjádřili poděkování vládě Ing. Jana Fischera za 
její vstřícný přístup k sociálnímu dialogu prostřednictvím RHSD. 
 
(Základní materiály jsou v plném znění k dispozici na webových 
stránkách ASO.) 
 
Dále Bohumír Dufek podal informace ze semináře „Potřebuje Česká 
republika důchodovou reformu?“, který se uskutečnil 9. června 2010 
v sídle Senátu Parlamentu ČR. 



Na semináři byla prezentována závěrečná zpráva poradního expertního 
sboru ministra financí a ministra práce a sociálních věcí, který vedl 
Vladimír Bezděk. 
 
(Tato závěrečná zpráva včetně řady příloh je k dispozici na webových 
stránkách MPSV a na webových stránkách MF.) 

 
c) V bodu „Různé“ : 

 
- Byla diskutována problematika důchodové reformy a daní. 

 
- Opět byla nastolena otázka pracovních týmů RHSD ČR. Bylo 

dohodnuto, že bude zapotřebí provést inventuru obsazení těchto 
pracovních týmů za ASO. 

 
- Na to navázala dohoda o nominaci pana Hradílka z OSŽ jako zástupce 

ASO v Pracovní skupině RHSD ČR pro EIA (MŽP). 
 
- ASO obdrželo informaci o možné účasti na I. Světové konferenci o 

přípravě univerzálních systémů sociálního zabezpečení, která by se 
měla konat ve dnech 1. – 5. prosince 2010 ve městě Brasilia v Brazílii. 
ASO nebude žádat o možnou účast. 

 
- Místopředseda ASO František Tesař seznámil přítomné s průběhem 

příprav projektu „Posilování sociálního dialogu – služby pro 
zaměstnance“. 
• Byl připomenut úkol zpracování přehledu o podepsaných 

podnikových kolektivních smlouvách a kolektivních smlouvách 
vyššího stupně za jednotlivé odborové svazy. 

• Byla podána informace o zřízení „Poradenské infolinky pro členy 
odborů, zaměstnance i zaměstnavatele“, která by měla fungovat 
nonstop. Tato telefonní infolinka je od května 2010 ve zkušebním 
provozu. Volat je možné na číslo 840 888 233. 

• Byl předložen harmonogram seminářů v regionech v rámci 
projektu, který bude zabezpečovat ASO a je určen především 
členům ASO. 
O každém konkrétním semináři budou všichni členové ASO včas 
informováni. 

 


